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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
                                                    

 للاتحاد البرلماني الدولي 138الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018آذار / مارس  24-28          

 
 

 
 

 

 
  في طارئ بند إدراج طلب في النظر

 العامة الجمعية أعمال جدول
 

 ارئ ط بند إدراج طلب
 الدولي البرلماني للاتحاد 138 الجمعية العامة الــ أعمال جدول في

 إسرائيل مُقدم من وفد
 

 في طيار  بني  لإدراج مرفقية ووثائي  طلبيا   الإسيرائسل الوفي   رئيس  مي  العيا  الأمين تلقى ،2018 مارس/  آذار 22 في
 :بعنوان 138العامة الييي الجمعسة أعمال ج ول

 
 

 التابعة له، الق س وقوات الإسلام  الثوري الحرس فسل  بقسادة الخبسثة، الإيرانسة الأنشطة ت اعسات"
 لبنان، سورية، فسها في بما الأوسط، الشرق في الرئسسسة الساحات في

 ".الفلسطسنسة الساحة وفي والسم ، العراق
 

إضيافة إ   ،(الأول المرفي ) الطلي  يمقي الي  تميمنت ت الرسيالة نصمرفقا   138العامة اليي  الجمعسة في نالمن وب سج وس  
 .له دعما  ( الثالث المرف ) قرار ومشروع ،(الثاني المرف ) التفسيرية ذكرةالم

 

 .2018آذار/ مارس،  25 الأح  يو  إسرائسلوف   طل  بشأن قرارا   تتخذ أن 138الييي العامة  الجمعسة م  طل س  س  و 
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 أن الييي وي البرلمييياني الاتحييياد في عميييو لأي يجيييو  العامييية، لجمعسيييةليييوائ  ا مييي ( 1)الفقيييرة  11 القاعييي ة أحكيييا  وبموجييي 
 قييرار ومشييروع مييوج ةتفسيييرية  بمييذكرة الطليي  هييذا يرفيي  أن ويجيي . الجمعسيية أعمييال جيي ول في طييار  بنيي  إدراج يطليي 
 ابهييذ الأعمييا  جمسيي  بإبييلا  اليي وي البرلميياني الاتحيياد أمانيية وتقييو . الطليي  يشييمله الييذي الموضييوع نطيياق بوضييو  يحيي د

 .الفور على القبسل هذا م  وثائ  وأية الطل 
 :يل  ما على لوائ  الجمعسة م ( 2)الفقرة  11 القاع ة تنصإضافة إ  ذلك، 

را  تسيتل   ا ياذحالية دولسية  طيار  بني  إدراج طلي  يتنياول أن يجي  (أ)  مي  عاجيل إجيرا  هامية حي  ت مياً
وحشيييي   رأيييييه عيييي  اليييي وي البرلميييياني الاتحيييياد يعيييير  أن المناسيييي  واليييي  يكييييون ميييي  اليييي وي، المجتميييي  جانيييي 

 في المشياركة الأصيوات  لثي  عليى يحصيل ينبغي  أن الطلي  هيذا مثيل ولقبيول الاسيتجابة البرلمانسية.
 ؛التصويت

 طلبيات عي ة حصيول حيال واحي ، وفي طيار  بني  سيو  أعمالهيا جي ول في تي رج أن للجمعسية يجيو  لا  ( )
 ؛الإيجابسة الأصوات م  ع د أكبر على الذي يحصل الطل  يقبل المطلوبة، الأغلبسة على

 المقترحيات كانيت إذا، واحي  في طلي  مقترحيام  ضي    طيار  بني  لإدراج أكثير أو طلبين لمقي م  يجيو  (ج)
 ؛نفسه الموضوع على تنص    الأساسسة،

 إذا أو مق موه، يسحبه أن بع  موضوع مقتر  الطار ، بالبن  المتعل  القرار، مشروع في ي رج أن يجو  لا (د)
 .الجمعسة أقر ته الذي الموضوع عنوان وفي الطل  في له واضحة هناك إشارة تك  لم ما الجمعسة، رفمته
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 قبل  من الأمين العام إلى الموجهة راسلاتالم
 لإسرائيليالوفد ئيس ر 

  
 2018 مارسآذار/  22

 
 ،الأمن العا  ع ي ي

 

 البرلميياني الاتحييادليي    إسييرائسل مجموعيية تطليي  ، العاميية الجمعسيية قواعيي  ميي  11 المييادة لأحكييا  وفقييا   أنييه أبلغكيي  أن أود  
آذار/  28 إ  24 مييي  جنسييي  في اعقيي ه المقيييرر للجمعسيية، 138  الييي ورة أعمييال جييي ول في طييار  بنييي  إدراج اليي وي
 وعنوان البن  الطار  هو:. 2018 مارس

 التابعة له، الق س وقوات الإسلام  الثوري الحرس فسل  بقسادة الخبسثة، الإيرانسة الأنشطة ت اعسات
 لبنان، سورية، فسها في بما الأوسط، الشرق في الرئسسسة الساحات في

 ".الفلسطسنسة الساحة وفي والسم ، العراق
 

 بإًلاص،
 

 ناشمان شاي )التوقس (
 الكنسست عمو 
 ال وي البرلماني الاتحاد إ  الإسرائسل   الوف  رئس  
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 التابعة له، القدس وقوات الإسلامي الثوري الحرس فيلق بقيادة الخبيثة، الإيرانية الأنشطة تداعيات
 لبنان، سورية، فيها في بما الأوسط، الشرق في الرئيسية الساحات في

 الفلسطينية الساحة وفي واليمن، العراق
 
 

 إسرائيلمذكرة تفسيرية قدمها وفد 
 

اصييية العيييالم أنحيييا  جمسييي  في والإرهيييا  للإرهيييابسن اليييرئس  الراعييي  هييي  إييييران  الحيييرس ًيييلال مييي . الأوسيييط الشيييرق في وً
 ،لبنييان ة،سييوري مثييل مسييادي  في احيي وده ًييارج الإرهييابسن النظييا   ع تيي القيي س، قييوات ،ا  تح ييي  أكثيير وبشييكل الثييوري،
 والاتحيياد المتحيي ة الييولا ت قبييل ميي ميي رج كمنظمييات إرهابسيية  وكلاهمييا وحميياس، الله حيي   ورا  تقيي  إيييران. غيي ة وقطيياع

 .إسرائسل دولة بت مير المقن  ه فه  لتنفسذ باستمرار والأسلحة بالت ريبات وه  ت وده  الأوروبي،
 

 طويلييية التحقسقييات تشييير المثييال، سييبسل علييى. وكييلا  إ  اللجيييو  دون نفسييه،ب إرهابسيية بأعمييال الإيييراني النظييا  قييا  لقيي 
 الإسيرائسلسة السيفارة تفجييرات - آييرس بسيون  في يهوديية أهي ا  ضي  قياتلن هجيومن في مباشر إيراني تورط إ  الأم 
 لا وبالتيييياي. 1994 عييييا  في( AMIA)الإسييييرائسل  – الأرجنتسنسيييية المتبادليييية لرابطييييةل  مجتمعيييي ومركيييي  1992 عييييا  في

 فقيييط بلييي ان أربعييية مييي  احييي ةهييي  و و  – للإرهيييا  الراعسييية للييي ول الأمريكسييية الخارجسييية و ارة قائمييية عليييى إييييران أن عجييي 
 على تلك القائمة. م رجة

 

 في أمامسية نقطية أقاميت وقي . المميطر  الأوسط الشرق استقرار و ع عة نفوذها لتوسس ثابتة ودؤوبة  جهود تمارس إيران
 نفوذهيا توسيس  تحياول إييران، في الله آيية نظيا  إنشيا  منيذ. لأنشيطتها أًير  قاعي ة إ  حالسيا   سورية لوتحو   لبنان جنو 

 المجيياورة، اليي ول في نفوذهييا وتوسييس  الإسيلامسة،  ورمييا تصيي ير إ  إيييران سيعت ،1979 عييا  منييذف. الأوسييط الشيرق في
 الأوسي  السيساق في الأوسيط الشيرق أنحيا  جمسي  في أنشطتها إ  النظر وينبغ  .ح ودها ًارج الشسعسة المجتمعات ودع 

الأنشييطة  هيذه وتشيمل. برمتهييا المنطقية اسيتقرار ت عيي ع إيرانسية أنشيطة إ  تييادي الي  الشياملة الإقلسمسيية لهسمنيةل لتطلعاميا
 تموييل البلي ؛ ذليك في الاسيتقرار ل ع عية واضحا   عاملا   تعتبر ال  العراق، في الشسعسة المسلسشسات تسلس و  ، ت ري ،تمويل
 الحيو سن إييران تي ع  كميا.  الأحمير البحير منطقية في نفوذها لتع ي  والسع  ؛(PIJ) الفلسطسني الإسلام  والجهاد حماس

 وبالطبيي ،. الأسيينان حييا النخيياع الله حيي    وتسييل تيي ر  ،تمييول كمييا أ ييا.  للتسييوية فرصيية أي تقلييل بالتيياي الييسم ، في
 .ةسوري في بش ة متورطة إيران
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 لبنييان إ  وصييولا   ،ةوسيوري العييراق عييبر إييران ميي  يمتيي  نفيوذ مجييال ًليي  هيو والعييراق ةسييوري في إييران تييورط ميي  الهي   إن
 ًييلال ميي  رئييس  بشييكل ةسييوري في إيييران تنشييطو . بشييكل كبييير جيي ا   الإقلسميي  الاسييتقرار ضيقييو   ممييا المتوسييط، والبحيير
 لقيوات المباشيرة للسيسطرة ةسيوري في تقاتيل الي  الشيسعسة المسلسشيسات  مي و (. IRGC) الاسيلام  الثيوري الحرس فسل 

 .الله لح   قوي بحمور سور  في العسكري وجودها ويكتمل الإيراني، الثوري للحرس التابعة الق س
 

 ،الممتلكيات تي مير ذليك في بميا المي نسن، السيكان ضي  لهيا حصير لا جرائ  في سورية في العاملون ووكلاؤها إيران تشارك
 كبيير  بشيكل إييران تشيارك كميا.  الإنسيان حقيوق مجلي  قيرارات مي  الع يي  في جمسعيا   تمت إدانتها وال  والحصار، المجاعة

 مي  والتوجسيه التموييل حيا تتلقيى المسلسشيسات هيذه بعي ، و المحلسية الشسعسة الملسشسات ًلال م  تعمل حسث العراق، في
 مي  كجي    القي س قيوات عي  نسابية تعميل المسلسشيسات هيذه .الثيوري للحيرس تابعية مستقلة شبه هسئة وه  الق س، اتقو 

 تعتيبرو . لإييران والإقلسمسية المحلسية المصياح لتع يي  ،البلي ان مختلي  في الطائفسية الشيسعسة القوات لاستخ ا  إيران استراتسجسة
 ودول والعيييراق ةسيييوري في نفوذهيييا عليييى للحفيييا  هامييية أداة العراقسييية الشيييسعسة المسلسشيييسات مييي  وغيرهيييا الحركييية هيييذه إييييران
 بييين الأوضييياع تييي هور سيييسناريو في .الييي ول هيييذه إ  قواميييا لإرسيييال إييييران تميييطر أن دون ،  دتيييه وحيييا بيييل ، لاأًييير 
 مرتفعييات ميي  إسييرائسل ضيي  عسييكري نشيياط في الشييسعسة المسلسشييسات مقيياتلو يتييورط قيي  الله، حيي   أو /و وإيييران إسييرائسل
 في حييا أو العييراق في الأمريكيي  العسييكري الوجييود اسييتمرار سييسناريو في. لبنييان إ  إيييران ترسييله قيي   حييا أو الجييولان،
 حييير  هجميييات لتنفسيييذ كيييأداة  إييييران قبيييل مييي  القييي س قيييوة تييي يرها الييي  الشيييسعسة المسلسشيييسات اسيييتخ ا  يمكييي  ، سيييور 

 .العراق في حملة. الأمريكسة الفترة ًلال فعلت كما  ، الأمريكسة والأميركسة العسكرية الأه ا  ض  العصابات
 

 بسنهميا العلاقيات تي هور مي  سينوات  لاث بع  وحماس، إيران بن العلاقات في تقار  هناك كان  الأًيرة، الأشهر فيو 
 وفيود مي  الع يي  في قيار تجسي  التوي. سيورية في حمياس مكاتي  وإًيلا  الأس  نظا  تجاه المتردد حماس موق  بسب 
 هيذا في. إييران مي  والي ع  العلاقيات أهمسية حيول حماس شخصسات م  عامة تصريحات وكذلك إيران،  ارت ال  حماس

 ملسييون 100 بمبليي  الفلسييطسني الإسييلام  والجهيياد لحميياس إيييران تقيي مها اليي  الحالسيية المالسيية المسيياع ات تقيي ر السييساق،
 .السنة فيأمريك   دولار

 

 والقييي رات المعرفييية لنقيييل والمتميييافرة الواضيييحة إييييران جهيييود: جيييرأة أكثييير إييييران إجيييرا ات أصيييبحت ، الأًييييرة الآونييية في
 - نوعيه مي  الأول - طسيار ب ونالطائرات الصغيرة  وهجو  الله، ح   قبل م  للأسلحة الذاتي الإنتاج ق رات تكرارلو 

 بميا - السيعودية العربسية المملكة نحو السم  م  للصواريخ المستمر والإطلاق ،(2018 عا ( فبرايرشباط/ ) إسرائسل ض 
 إجيرا ات، ويتخيذ بمساولسته ال وي المجتم  يمطل  لم ما أنه إ  واضحة إشارة كلها  - الر ض عاصمتها باتجاه ذلك في
 .والصراعات الاستقرار ع   استمرار سسشه  الاستقرار، م  ب لا   الأوسط، الشرق في الوض  فإن
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 التابعة له، القدس وقوات الإسلامي الثوري الحرس فيلق بقيادة الخبيثة، الإيرانية الأنشطة تداعيات
 لبنان، سورية، فيها في بما الأوسط، الشرق في الرئيسية الساحات في

 الفلسطينية الساحة وفي واليمن، العراق
 

 إسرائيلوفد  من مقدم قرار مشروع
 

 ال وي، البرلماني للاتحاد 138 عامة اليييال الجمعسة إن       
 

 ،أه افها ومبادئها المتح ة الأم يشارك  ال وي البرلماني الاتحاد أن إ  تشير إذ (1)
 مكافحييية بشيييأن الأمييي  ومجلييي  المتحييي ة للأمييي  العامييية الجمعسييية ا يييذما الييي  القيييرارات إ  أيميييا   تشيييير وإذ (2)

 ،(2013) 2129 ،(2005) 1624 ،(2001) 1373 الأميي  مجليي  قييرارات سييسما ولا الإرهييا ،
 العاميية الجمعسيية قييرار ،(2015) 2253 ،(2015) 2199 ،(2014) 2178،  (2014) 2170

 لمكافحيييييية العالمسييييية المتحييييي ة الأميييييي  اسيييييتراتسجسة بشيييييأن 2006 أيليييييول/ سييييييبتمبر 8 في الميييييار  60/288
طية المتابعة، وقرارات الإرها   قيرارات وكيذلك العنسي ، التطير  لمني  المتحي ة للأمي  العيا  الأمين عميل وً
 122العامية  والجمعسية ،( 2007 دوا، نوسيا) 116 العامية الجمعسية اعتمي ما الي  ال وي البرلماني الاتحاد

 لوسيييييياكا،) 134العاميييييية  والجمعسيييييية ،(2015 هييييييانوي،) 132 العاميييييية الجمعسيييييية ،(2010 بانكييييييوك،)
 الإرها ، مكافحة في التعاون إ  الحاجة اك جمسعها يو  ،(2016

 العيا ، الأمين إ  الموجهية المتحي ة الأمي  لي   المتحي ة العربسة للإمارات ال ائمة البعثة رسالة إ  وبالإشارة (3)
ت عيي  "الجيي ع واليي  ،2016 تشييري  الأول/ أكتييوبر 27 بتيياريخ المتمييافر إ ا  دسييتور جمهورييية إيييران  عييبر 

ًييلال التصييريحات اليي  تيي ي بهييا شخصييساما السساسييسة وال ينسيية، إ  تصيي ير  الإسييلامسة الييذي ييي عو، ميي 
ة راعسيية للإرهييا  في هيي  دوليي الإيييران الإسييلامسة الجمهورييية" أن علييى تشيي د، و " ورمييا إ  بليي ان أًيير 

م  ح   الله في لبنيان وسيورية إ  الحيو سن في اليسم ، وإ  الجماعيات والخيلا  الإرهابسية في  ب    منطقتنا، 
 "،البحري ، والعراق، والمملكة العربسة السعودية، والكويت، وفي أماك  أًر 

A/138/2-P.6 
   3 ملح      

الانجلس يةالأصل:   
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 المتحييي ة المملكييية مييي  والمقييي   ،2018 فبرايييير/  شيييباط 26 في الميييار  القيييرار مشيييروع إ  أيميييا   وإذ تشيييير (4)
 ،بأنييه ًيياص بوجييه القليي  ميي  وتأًييذ علمييا   اليينق ،  بحيي قوبييل الييذي الشييمالسة، وإيرلنيي ا العظمييى بريطانسييال

 فيرض بعي  اليسم  إ  إييراني أصيل م  أسلحةتم إدًال  بالسم ، المعني الخبرا  فري  أورده الذي النحو على
 مجلييي  قيييرار مييي  14 للفقيييرةلم تمتثيييل  في سيييةيرانالإ الإسيييلامسة مهورييييةالج وأن المسيييته  ، الأسيييلحة حظييير
 أو ،المباشيير غييير أو المباشيير الإميي اد لمنيي  اللا ميية التيي ابير ا يياذ عيي   طرييي  عيي  ،(2015) 2216 الأميي 
 الصييييواريخ ذلييييك في بمييييا محيييي دة، كسييييانات  أو أشييييخاص إ  المحظييييورة المييييواد ميييي  أنييييواع  لا يييية نقييييل أو ،بسيييي 

 الصيييييلة ذات العسيييييكرية المعييييي ات ،(ER-SRBM) النطييييياق الواسييييي  ذات المييييي   قصييييييرة البالسيييييتسة
ER-SRBM، الطيييائرات الصيييغير بييي ون طسيييار وتكنولوجسيييا (UAV ) معييي ات اعتبارهيييا يمكييي  الييي 

 عسكرية،
 تم قيييي  إيييييران أن إ  يشييييير 2016 لعييييا  الإرهييييا  عيييي  الأمريكسيييية الخارجسيييية و ارة تقرييييير أنوإذ تلاحيييي   (5)

 عيييا  في بالإرهييا  الميييرتبط نشيياطها واصييلت إييييران أنو  ،1984 عييا  في للإرهييا  راعسييية ك وليية  تصيينسفها
 في مختلفييية ومجموعيييات غييي ة، في الفلسيييطسنسة الإرهابسييية الجماعيييات الله، حييي   دعييي  ذليييك في بميييا ،2016
 الحييرس فسليي قييوات القيي س التابعيية ل تسييتخ   إيييران أنو  الأوسييط، الشييرق أنحييا  جمسيي  وفي والعييراق، سييوريو
 لعملسييييييات غطييييييا  تييييييوفير الخارجسيييييية، السساسيييييية أهيييييي ا  لتنفسييييييذ( IRGC-QF) سييييييلام الإ الثييييييوري

ليي  الاسييتخبارات،  الثييوري الحييرس بتيي ًل اعترفييت قيي  إيييران أنو  الأوسييط، الشييرق في الاسييتقرار عيي   وً
 هييي  سيييلام الإ الثيييوري الحيييرس فسلييي قيييوات القييي س التابعييية ل وأن ،وسيييورية العيييراقالن اعيييات في  في الإييييراني
 الخارج، في الإرهابسن ودع  ل راعة الأساسسة الإيرانسة الآلسة

 ،2016 لعيا  الإرهيا  بشيأن الأمريكسة الخارجسة و ارة ع  الصادر القطري التقرير أن إ  أيما   تشير وإذ (6)
 هجميييات برعايييية قاميييت وأ يييا الإلكيييتروني، لإرهيييا ل قيييوي بيييبرنام  تحيييتف  الإيرانسييية الحكومييية أن إ  يشيييير

 ،الخاص والقطاع الأجنبسة اتالحكوم كسانات  ض  إلكترونسة
 

 وقيي  أجييل ميي  ةتعاونسيي بصييورة للعمييل اليي وي والمجتميي  اليي وي البرلميياني الاتحيياد ،المتحيي ة الأميي  تيي عو .1
 العالم؛ أنحا  جمس  في الإيرانسة الإرهابسة الأنشطة

 

 العقيوبات لجمسي   يوالجي الصيار  التنفسيذ إ  الي وي البرلمياني الاتحياد في الأعما  البرلمانات ت عو كما .2
 2231 ،(2006) 1701 اليييي وي الأميييي  مجليييي  قييييرارات المثييييال سييييبسل علييييى إيييييران، ضيييي  القائميييية

 ،لبنييييان في إيييييران ودهيييياتق اليييي  القييييوات مشيييياركةواليييي  نجمييييت عيييي   ،(2015) 2216و ،(2015)
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 .والسم  غ ة قطاع ة،سوري
 

قيوات القي س التابعية ، الله حي   سنسيح ل العميل إ  الي وي والمجتمي  المتحي ة الأمي  أيميا   تي عو كما .3
 السورية؛ الأراض  م  فورا   ،قسادته تحت أجنبسة عناصر سلام ، وأيالإ الثوري الحرس فسل ل
 

 ضيافةبإ التنفسذيية لجنتيه المتخيذ مي  قبيل القيرار في النظير إعيادة إ  الي وي البرلمياني الاتحياد كيذلك  ت عو .4
 الإرهيييا  بمكافحييية المعيييني الييي وي البرلمييياني للاتحييياد التييياب  المسيييتو  الرفسييي  الاستشييياري الفريييي  إ  إييييران

 الصيييلة ذات البرلمانسييية للأنشيييطة العيييالم  التنسيييس  مركييي  بمثابييية لسكيييون أنشييي  اليييذي، و العنسييي  والتطييير 
 .الإرها  بمكافحة
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Request for the inclusion of an emergency item 

in the agenda of the 138
th

 Assembly of the Inter-Parliamentary Union 
submitted by the delegation of Israel 

 
 

On 22 March 2018, the Secretary General received from the Head of the Israeli 
delegation to the IPU a request and accompanying documents for the inclusion in the 
agenda of the 138

th 
Assembly of an emergency item entitled: 

 

"Repercussions of Iran's malign activities, led by the Islamic Revolutionary  
Guard Corps and its Quds Force, in core arenas in the Middle East,  

including Syria, Lebanon, Iraq and Yemen, and in the Palestinian arena".  
 

Delegates to the 138
th
 Assembly will find attached the text of the communication 

submitting the request (Annex I), as well as an explanatory memorandum (Annex II) and 
a draft resolution (Annex III) in support thereof. 
 

The 138
th
 Assembly will be required to take a decision on the request of the delegation of 

Israel on Sunday, 25 March 2018. 
 

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the 
inclusion of an emergency item in the Assembly agenda. Such a request must be 
accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly 
define the scope of the subject covered by the request. The IPU Secretariat shall 
communicate the request and any such documents immediately to all Members. 
 

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that: 
 

(a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major 
situation of international concern on which urgent action by the international 
community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its 
opinion and mobilize a parliamentary response. Such a request must receive a 
two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted.  

(b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda. Should several 
requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number 
of positive votes shall be accepted. 

(c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may 
combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original 
proposals relates to the same subject. 

(d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the 
Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency 
item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by 
the Assembly. 
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COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL BY  
THE HEAD OF THE ISRAELI DELEGATION TO THE IPU 

 
 
 
 
22 March 2018 

 
 
 
 
 
Dear Mr. Secretary General, 
 
I would like to inform you that in accordance with the provisions of Rule 11 of the Rules of the 
Inter-Parliamentary Assembly, the Inter-Parliamentary Group of Israel requests the inclusion of an 
emergency item on the agenda of the 138

th
 Assembly, to be held in Geneva from 24 to 

28 March 2018. The item reads as follows:  
 

"Repercussions of Iran's malign activities, led by the Islamic Revolutionary Guard Corps  
and its Quds Force, in core arenas in the Middle East, including Syria, Lebanon,  

Iraq and Yemen, and in the Palestinian arena". 
 
 

Yours sincerely, 
 
 
 
 

(Signed) Nachman SHAI 
Member of the Knesset 

Head of the Israeli Delegation to the IPU 
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REPERCUSSIONS OF IRAN'S MALIGN ACTIVITIES, LED BY THE ISLAMIC REVOLUTIONARY 
GUARD CORPS AND ITS QUDS FORCE, IN CORE ARENAS IN THE MIDDLE EAST, INCLUDING 

SYRIA, LEBANON, IRAQ AND YEMEN, AND IN THE PALESTINIAN ARENA 
 

Explanatory memorandum submitted by the delegation of Israel 
 
Iran is the chief sponsor of terrorists and terrorism around the world and especially in the Middle East. 
Through its Revolutionary Guards and, more specifically, the Quds Force, the regime has lent support 
to terrorists outside its borders in such arenas as Syria, Lebanon, and the Gaza Strip. Iran stands 
behind Hizbullah and Hamas, both designated terrorist organizations by the United States and the 
European Union, and it has consistently supplied them with the training and arms to carry out their 
sworn aim of destroying the State of Israel.  
 
The Iranian regime has carried out acts of terrorism on its own, without resorting to proxies. For 
example, longstanding investigations point to direct Iranian involvement in two deadly attacks against 
Jewish targets in Buenos Aires – the bombings of the Israeli Embassy in 1992 and the Argentine 
Israelite Mutual Association (AMIA) community centre in 1994. It is therefore no wonder that Iran is on 
the US State Department List of State Sponsors of Terrorism – one of only four countries so 
designated.  
 
Iran's efforts to expand its influence and destabilize the volatile Middle East have been consistent and 
unrelenting. It has established an outpost in southern Lebanon and is currently turning Syria into 
another base for its activities. Since the establishment of the ayatollah regime in Iran, it has been 
attempting to expand its influence in the Middle East. Since 1979, Iran has sought to export its Islamic 
revolution, extend its influence in neighbouring nations, and support Shia communities outside its 
borders. Its activities throughout the Middle East should be viewed in the wider context of its broad 
regional hegemonic aspirations which lead to Iranian activities that are destabilizing the entire region. 
These include funding, training and arming Shiite militias in Iraq, which are a clear destabilizing factor 
in that country; funding Hamas and the Palestinian Islamic Jihad (PIJ); and seeking to enhance its 
influence in the Red Sea region. Iran also supports the Houthis in Yemen, thereby diminishing any 
chance of reconciliation; is funding, training and arming Hizbullah to the teeth; and, of course, Iran is 
heavily involved in Syria.  
 
Iran's involvement in Syria and Iraq is intended to create a sphere of influence stretching from Iran, 
through Iraq and Syria, all the way to Lebanon and the Mediterranean, thus severely undermining 
regional stability. Iran is active in Syria mainly through the Islamic Revolutionary Guard Corps (IRGC) 
Quds Force. The Shiite militias fighting in Syria are under the direct control of the IRGC-Quds Force, 
and its military presence in Syria is complemented by a robust presence of Hizbullah.  
 
Iran and its proxies operating in Syria are involved in countless crimes against the civilian population, 
including destruction of property, starvation and sieges, all of which were condemned in numerous 
Human Rights Council resolutions. Iran is also heavily involved in Iraq, where it operates through local 
Shiite militias. Some of these militias even receive funding and direction from the Quds Force, a semi-
independent body subordinate to the Revolutionary Guards. These militias act on behalf of the Quds 
Force as part of Iran's strategy to use sectarian Shiite forces in various countries to promote Iran's 
domestic and regional interests. Iran sees this movement and other Shiite Iraqi militias as an important 
tool for preserving and even increasing its influence in Syria, Iraq and other countries, without Iran 
having to send its own forces to these countries. In the scenario of a deterioration between Israel and 
Iran and/or Hizbullah, Shiite militia fighters may become involved in military activity against Israel from 
the Golan Heights, or even be sent by Iran to Lebanon. In the scenario of the continued American 
military presence in Iraq or even in Syria, Shiite militias operated by the Quds Force can be used by 
Iran as a tool to carry out guerrilla attacks against the US military and American targets, as it did 
during the American campaign in Iraq.  
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In recent months, there has also been a rapprochement in Iran-Hamas relations, after three years of 
worsening relations due to Hamas's hesitant stance towards the Assad regime and the evacuation of 
Hamas's Syrian offices. The rapprochement is reflected in the many Hamas delegations that have 
visited Iran, as well as public statements made by senior Hamas figures about the importance of 
relations and support from Iran. In this context, the current financial assistance that Iran provides 
Hamas and the Palestinian Islamic Jihad is estimated at US$ 100 million a year.  
 
Lately, Iran's actions are becoming bolder: Iran's clear and concerted effort to transfer knowledge and 
capabilities and to replicate the self-production capabilities of weapons by Hezbollah, the unmanned 
aerial vehicle (UAV) attack – the first of its kind - against Israel (February 2018), and the ongoing 
launching of missiles from Yemen towards Saudi Arabia – including towards its capital, Riyadh − all 
are a clear indication that unless the international community fulfils its responsibility and takes action, 
the situation in the Middle East, rather than stabilize, will witness the continuation of instability and 
conflicts. 
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REPERCUSSIONS OF IRAN'S MALIGN ACTIVITIES, LED BY THE ISLAMIC REVOLUTIONARY 

GUARD CORPS AND ITS QUDS FORCE, IN CORE ARENAS IN THE MIDDLE EAST, INCLUDING 
SYRIA, LEBANON, IRAQ AND YEMEN, AND IN THE PALESTINIAN ARENA 

 
Draft resolution submitted by the delegation of ISRAEL 

 
 
 

  The 138
th
 Assembly of the Inter–Parliamentary Union, 

 
(1)  Recalling that the Inter-Parliamentary Union shares the objectives and principles of the 
United Nations,  
 
(2)  Recalling also the resolutions adopted by the UN General Assembly and Security Council 
on combating terrorism, in particular Security Council resolutions 1373 (2001), 1624 (2005), 2129 
(2013), 2170 (2014), 2178 (2014), 2199 (2015), 2253 (2015), General Assembly resolution 60/288 of 
8 September 2006 on the UN Global Counter-Terrorism Strategy and follow-up resolutions, and the 
UN Secretary-General’s Plan of Action to Prevent Violent Extremism, as well as IPU resolutions 
adopted by the 116

th
 Assembly (Nusa Dua, 2007), the 122

nd
 Assembly (Bangkok, 2010), the 

132
nd

 Assembly (Hanoi, 2015), and the 134
th
 Assembly (Lusaka, 2016), all of which underscore the 

need for cooperation in the fight against terrorism,  
 
(3)  Referring to the letter of the Permanent Mission of the United Arab Emirates to the United 
Nations addressed to the Secretary-General, dated 27 October 2016, which expresses "concerted 
alarm at the Constitution of the Islamic Republic of Iran, which, through its political and religious 
figures, calls for the export of its revolution to other countries" and stressed that "the Islamic Republic 
of Iran is a State sponsor of terrorism in our region, from Hizbullah in Lebanon and Syria, to Houthis in 
Yemen and terrorist groups and cells in the Kingdom of Bahrain, Iraq, the Kingdom of Saudi Arabia, 
Kuwait and elsewhere",  
 
(4)  Also referring to the draft resolution dated 26 February 2018 from the United Kingdom of 
Great Britain and Northern Ireland, which was vetoed, and taking note with particular concern that, as 
reported by the Panel of Experts on Yemen, weapons of Iranian origin were introduced into Yemen 
after the imposition of the targeted arms embargo, and that the Islamic Republic of Iran is in non-
compliance with paragraph 14 of Security Council resolution 2216 (2015) by failing to take the 
necessary measures to prevent the direct or indirect supply, sale, or transfer of three types of 
prohibited items to designated persons or entities, including  extended range short range ballistic 
missiles (ER-SRBM), ER-SRBM-related military equipment, and unmanned aerial vehicle (UAV) 
technology that can be considered military equipment,  
 
(5)  Noting that the US Department of State Country Report on Terrorism 2016 indicates that 
Iran was designated as a State Sponsor of Terrorism in 1984, that Iran continued its terrorist-related 
activity in 2016, including support for Hizbullah, Palestinian terrorist groups in Gaza, and various 
groups in Syria, Iraq, and throughout the Middle East, that Iran used the Islamic Revolutionary Guard 
Corps Quds Force (IRGC-QF) to implement foreign policy goals, provide cover for intelligence 
operations, and create instability in the Middle East, that Iran has acknowledged the involvement of 
the IRGC-QF in the conflicts in Iraq and Syria, and that the IRGC-QF is Iran’s primary mechanism for 
cultivating and supporting terrorists abroad,  
 
(6)  Also noting that the US Department of State Country Report on Terrorism 2016 indicates 
that the Iranian Government maintains a robust cyberterrorism program and that it has sponsored 
cyberattacks against foreign government and private sector entities,  
 

1.  Calls on the United Nations, the Inter-Parliamentary Union and the international 
community to work cooperatively in order to stop Iranian worldwide terrorist activities;  
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2.  Also calls on IPU Member Parliaments to diligently and strictly implement all existing 

sanctions against Iran, for example UN Security Council resolutions 1701 (2006), 2231 
(2015), and 2216 (2015), that have emanated from the involvement of Iranian-led forces 
in Lebanon, Syria, the Gaza Strip and Yemen;  

 

3.  Also calls on the United Nations and the international community to work so that 
Hizbullah, the IRGC-QF and any foreign elements under their command, immediately and 
completely to withdraw from Syrian territory;  

 

4.  Further calls on the Inter-Parliamentary Union to reconsider the decision by its Executive 
Committee to add Iran to the IPU High-Level Advisory Group on Countering Terrorism 
and Violent Extremism (HLAG) which has been established to serve as the global focal 
point for parliamentary activities related to counter-terrorism. 


